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Referat møte i Økonomiforum 

Dato:   19.10.2023 

Sted: Teams 

Tid:  Kl. 13.00 – 14.30 

Deltagere: Christian Tørriseng, AtB 
  Roar Ulen, AtB 

Charlotte Illøkken, AtB 
 Terje Øen, Kolumbus 
Steffen Wiger Brattøy, Ruter 
Frode Sander Haug, Tromsfylkestrafikk 
Terje Magnussen, Tromsfylkestrafikk 
Marit Synnøve Hind, Tromsfylkestrafikk 
Norun Hilde Løland, Skyss 
Vegard Bakken, Innlandstrafikk 
Gaute Brattlie, Innlandstrafikk 
 
 

Sekretariatet: Daniel Rees (referent)  
Olov Grøtting (sak 11/2023) 

 

Sak 11/2023 «Innrapportering prognose og økonomiske utfordringer 2024» Se lenke her  

  Olov takket for innrapporterte data, og gjorde rede for nasjonale prosesser hvor vi 

spiller inn behov og forslag. Det er av stor nasjonal nytte å samle akkumulerte 

oversikter over prognoser for 2024.  

Konklusjon:  

Alle bes om å oppdatere sine estimater for 2024, og også oppgi informasjon om på 

hvilket tidspunkt man forventer å få ny informasjon.   

Sak 12/2023 «Moms knyttet til gratis ferge» v/Christian Tørriseng, leder Økonomiforum. Se 

vedlegg 

 Saken gjelder spørsmål om fradragsrett for mva etter innføring av gratis ferge. 

Fylkene med gratis ferger har mottatt en henvendelse fra Samferdselsdepartementet 

om saken.  

Konklusjon:  

Christian kaller inn til et nytt møte med de aktuelle fylkene i løpet av kort tid. 

https://ruter1.sharepoint.com/:x:/s/Kollektivtransportrapportering/EUJ-ACyvm61Pom7M2CrVRWQBYKEEf4eNLYVCy9SrKSMP4A?e=i6TTid
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Sak 13/2023  «Løypemelding – prosjekt Status for kollektivtrafikken i Norge» v/Daniel Rees, 

Kollektivtrafikkforeningen 

 Daniel orienterte kort. De fleste medlemmene har svart positivt til å finansiere 

prosjektet, venter på svar fra 3 stk som blir purret. Sekretariatet har mottatt to tilbud 

og planlegger å velge tilbyder i løpet av kort tid. Prosjektet forventes å starte opp og 

være klart til diskusjon og involvering på neste møte i Økonomiforum.  

Sak 14/2023 Runde rundt bordet: 
 

RUTER 

- 2023 kommer i land, for 2024 er mye uavklart.   

- Deflator har boomet grovt de siste årene, vurderer hvordan forholde seg til dette. 

- Tilskudd fra byråd og fylkesråd i forslag til budsjett gjør sitt ytterste for å opprettholde og 

styrke tilbudet, men ikke helt i mål, fortsatt et gap mellom forventede kostnader og 

inntekter. Venter på hva nye flertall evt. gjør av endringer.  

- Strømpris volatil, spesielt skinnegående, som vil ha stor effekt. Ser også høy kostnadsvekst 

innenfor kontraktene med regulering, og effekten av hva som blir rentenivået er betydelig.  

- Utfordring med begrepet administrasjon i budsjett og regnskap, inneholder mange andre 

ting som markedsføring, billettkontroll, digitale tjenester mm.  

- Forventer ikke rutekutt i 2024, men urolig for lengre sikt, spesielt i Akershus.  

SKYSS 

- Samme bildet som tidligere. Høyere kostnader enn budsjett pga. kontraktsregulering, og 

fremdeles lavere enn budsjett på billettinntekter.  

ATB 

- 2023 ender i balanse pga. ekstra tilskudd. Indekser er høyere enn deflator, og inntekter er 

lavere enn budsjettert.  

- Tror ikke gapet øker videre, men betydelig sum som mangler i 2024. Foreløpige signaler er at 

det kommer mer midler, men ikke nok. Forbereder oss på strammere rammer for 

administrasjon og rutekutt utenfor stor-Trondheim (utenfor Miljøpakken/byvekstområdet). 

Foreløpig uavklart i stor-Trondheim.  

Kolumbus 

- Budsjett 2024 blir veldig krevende for oss. Det er ikke prisveksten i 2024 som er problemet, 

men etterslepet fra 22 og 23 som ikke er blitt dekket inn. Kan ligge an til rutekutt i 2024. 

- Ser også utfordringer med ny inntektsmodell, hvor Rogaland får mindre i statlige 

rammeoverføringer. 
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- Har lagt inn høyere prisvekst enn den foreslåtte deflatoren i statsbudsjettet (4,3 %).  

- Regnskapet knyttet til gratis kollektiv i Stavanger er foreløpig regnskapsmessig positiv for 

Kolumbus. Ser foreløpig ingen merkbar endring i antall reiser. 

- Utfordring med å treffe på estimatene på kostnader i nye anbud for elektriske hurtigbåter, 

ferger og elbusser. 

Innlandet 

- 75 % av virksomheten er skoleskyss, 25 % er ordinære reiser. Et annet bilde og virksomhet. 

- Har fått økt tildeling fra fylkeskommunen slik at 2023 går i balanse.  

- Ser ikke ut som det blir behov for rutekutt i 2024.  

- Spørsmål: Er skifte av betalingsterminalene i bussene fra 2025 en driftskostnad eller en 

investering? 

Vestfold og Telemark (sendte inn på forhånd): 

- Status økonomi for VTFK 2023: Vi har innrapportert et merforbruk i årsprognosen for VTFK 

på ca kr 23 mill. I denne årsprognosen så har vi tatt høyde for at seksjonen har fått tilført ca 

kr 27,3 mill  i engangssummer/budsjettmidler kun for 2023/inneværende år.  

- Vi fikk politisk vedtak i juni 2022 med en sum som skulle holder prisene nede, og den 

summen vil være brukt opp når vi kommer til årsskiftet 23/24. Uklart om dette tilskuddet  

videreføres, eller om prisene må tilbake til tidligere prisnivå fra 1.1.24. Da antar vi at 

passasjerstatistikken/og omsetningen får en negativ utvikling. 

- Våre passasjertall i 2023 ligger på ca 98%-99% av 2019 nivå, altså nesten tilbake på nivå før 

Koronapandemien. 

Troms fylkestrafikk 

- Ligger an til et lite mindreforbruk i 2023, pga. økt budsjettramme gjennom årene, samt 

midler fra byvekstavtale i Tromsø mm.  

- Har utfordring for 2024. Styringssignal for 2024 er å forsøke å unngå rutekutt, og heller 

eventuelt justere priser. 

- Nytt fylke fra 1.1.2024, og ennå ikke avklart om det skal bli parlamentarisk modell.  

 
 
Sak 15/2023 Eventuelt: 

 

Kollektivkonferansen 16. november i Oslo/digitalt 
Daniel orienterte kort om årets store kollektiv-begivenhet 16. november. Gå inn på 
kollektivkonferansen.no for å lese mer om programmet, og for å melde deg og 
kolleger på, enten fysisk i Oslo eller digitalt. 

 


